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Geachte fractie van CDA en overige raadsleden, 

Op 27 mei 2021 heeft u schriftelijke vragen gesteld over den afhandeling van Tozo uitkeringen. 
Met deze brief beantwoorden we uw vragen.

U geeft bij uw vragen de volgende inleiding:

Vanuit het CDA bereiken ons wat vragen over de afwikkeling TOZO 2020.
Inmiddels is deze opgestart en na de toewijzingen in 2020 komen de eerste afwikkelingen
binnen. Als alles is afgewikkeld hebben wij de volgende vragen:

1. Hoeveel % van de toegekende aanvragen worden teruggevorderd? 
We verwachten in uiterlijk in het vierde kwartaal een totaalbeeld te kunnen schetsen.

2. Wat zijn hiervan de belangrijkste oorzaken? 
Direct na de aanvraag is gewerkt met voorschotten. Op die manier komen ondernemers 
niet zonder inkomen. Daarbij zijn voorschotbeschikkingen verzonden, waarin is vermeld dat 
het definitieve recht op een later moment wordt vastgesteld. In de handreikingen van het 
ministerie is aangegeven dat gemeenten de verstrekking van Tozo-uitkeringen moeten 
baseren op de verklaringen van de ondernemers. Na verloop van tijd is in veel gevallen 
gebleken dat ondernemers weer mogelijkheden hadden om inkomsten te genereren. Dit 
komt door een meer verlicht maatregelenregime in het kader van deze Coronacrisis. De 
inkomsten kunnen pas achteraf worden verrekend. 
 

3. Heeft de terugvordering consequenties voor de continuïteit van deze bedrijven, voorzover 
hier een inschatting van is te maken?
We kunnen hiervan geen inschatting van maken. We hanteren maatwerk in de afspraken 
over het terug betalen van de te veel betaalde Tozo-uitkering. Ondernemers kunnen altijd 
maatwerkafspraken maken over het terugbetalen van ten onrechte ontvangen bedragen die 
passen bij hun individuele situatie.

4. Wat zijn de belangrijkste lessen?
We zien dat we ondernemers kunnen ondersteunen door snel een voorschot beschikbaar 
te stellen op de aanvraag voor een Tozo-uitkering. Wanneer aan het eind van het jaar alle 
Tozo-uitkeringen definitief zijn behandeld ontstaat ook een beeld van de terugvorderingen. 
We kunnen dan een beeld schetsen wat we in een toekomstig geval anders zullen doen.
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Hoogachtend,

burgemeester en wethouders,
de gemeentesecretaris,

P.J.E. Breukers

de burgemeester, 

R.P. Hoytink-Roubos 


